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To: 51.2e | 5.1.2e @rivm.nl

From: 5.1.2e

Sent: Wed 10/21/2020 1:21:14 PM

Subject: RE: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak BES >afspraak gemaakt 22/10 9.30uur*

Received: Wed 10/21/2020 1:21:15 PM

in op een afspraak tot 09.30uur na, in principe vrij maar zijn secretariaat zal met hem overleggen. Wellicht dat hij toch even zal

aansiluiten. Ik laat weten of hij al dan niet aanwezig zal zijn.

[ioe
) groeten,

-----Qorspronkelijk bericht-----

Van: IEAET<SNCXETSiv ni>
Verzonden: woensdag 21 oktober 2020 14:18

Aan CAEiv. i>
Onderwerp: RE: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak REEL >afspraak gemaakt 22/10 9.30uur*

Kijk ff of EREdan ook ff kan aansluiten

Met vriendelijke groeten,

Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu Antonie van Leeuwenhoeklaan 9 | Postbus 1 | 3720 BA Bilthoven

AT +31EEEGivin nl http:/Awww.rivm.nl ............c.ooooeoeeeiieeeeeeeenn. RIVM
De zorg voor morgen begint vandaag

-----QOriginal Message-----

From:EEE<BEEETI @rivm.nl> On Behalf Of INESEDN
Sent: woensdag 21 oktober 2020 14:14

To. EET @rivi.ni>
Subject: FW: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak ERELL>afspraak gemaakt 22/10 9.30uur*

Eris een afspraak gemaakt morgen 22/10 om 09.30uur met

So
-----Qorspronkelijk bericht-----

van: IEEE<BEEETI@ rasmusme.ni>
Verzonden: woensdag 21 oktober 2020 13:40

@rivm.nl>

<BR @rivm.nl>: @rivm.nl>;
Onderwerp: Re: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Hartelijk dank. Prima om begin volgende week uitgebreider door te praten, maar omdat we dan alweer een halve week dichterbij de audit-

middag zijn, leg ik je toch alvast de volgende vraag voor:

Is het niet mogelijk om die 'vraagarticulatie’' naar voren te halen? D.w.z. kunnen jullie ons niet laten weten op welke deelonderwerpen
(binnen de hoofdonderwerpen 2, 3 en 4) het RIVM een eigenstandige inbreng heeft gehad?

De CvT zal de inperking die dat tot gevolg heeft, graag volgen. Mocht er overleg nodig zijn om tot een goede keuze te komen, dan ben ik

graag bereid volgende week even mee te denken met die keuze.

Deze aanpak zou het voordeel hebben dat we de kostbare tijd op vrijdagmiddag 13 november zo effectief mogelijk besteden, maar als we

hiertoe pas op maandagmiddag a.s. beslissen zou er waarschijnlijk te weinig tijd voor zijn.

Zo nodig kan ik ook morgen (donderdag) telefonisch overleggen.

Groet,

Van: 5.1.2e < 5.1.2e @rivm.nl>
Verzonden: woensdag 21 oktober 2020 12:54
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CC: 5

Onderwerp: RE: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Beste BEA], met excuus voor de wat vertraagde reactie, hierbij mijn reflectie en een voorstel, ook na overleg dat ik hier met FE over

heb gehad.

Uit jouw notitie haal ik 4 hoofdonderwerpen:
1. Modelering rond verspreiding virus en tbv te overwegen maatregelen etc 2. Advisering aangaande gebruik niet-medische mond-

neusmaskers in de niet-ziekenhuiszorg 3. Testbeleid en -capaciteit 4. Aerogene verspreiding SARS-COV-2

Dit zijn allemaal belangrijke onderwerpen, maar de advisering hierover vanuit OMT of anderzins is bepaald niet alleen op basis van kennis

vanuit RIVM gebeurd.
Met de brede insteek zoals in jouw notitie, leent eigenlijk alleen de modelering zich m.i. voor een audit vanuit CvT RIVM. Voor de andere

onderwerpen is m.i. eerst een nadere 'vraagarticulatie' nodig waarbij wij vanuit RIVM de CvT nader kunnen toelichten wat onze rol wel en

niet in de wetenschappelijke onderbouwing of advisering is geweest, en dat op basis daarvan wij onze documenten etc aanleveren voor

de verdere audit.

Ik stel daarom het volgende voor:

1. Voor de modelering leveren wij beschikbare documentatie aan, en gaat de audit door zoals eerder gepland.
2. Voor de andere drie onderwerpen vind op het geplande dagdeel in november eerst een gesprek tussen CvT en vertegenwoordigers van

RIVM plaats om de CvT nader te informeren over welke kennis in deze brede onderwerpen vanuit RIVM wel en niet is geleverd etc. om op

basis van die gesprekken de auditvraag vanuit CvB scherp te stellen en de benodigde documenten ect aan te leveren.

Ik heb gevraagd om begin komende week even een tel afspraak te plannen om dit verder door te spreken, omdat ik ervan uitga dat

je deze week druk bent met de voorbereiding van je afscheidsrede.

Voor wat betreft dat laatste: jammer dat het niet gedeeltelijk live kan -ik was er graag in Rotterdam bij geweest-, maar ook heel fijn dat het

wel op afstand kan. Ik zie uit naar je rede. Veel succes bij je laatste voorbereidingen.

Dan nog een laatste ding dat ik je wil voorleggen en waar ik in onze telcon ook graag even over wil afstemmen.

Je hebt vast en zeker de open brief van«EEgelezen in NRC vorige week. Die brief leek niet

gehinderd door inzicht in waar het RIVM wel en niet voor en van is. Ik heb vertegenwoordigers van de briefschrijvers uitgenodigd voor een

(digitaal) gesprek, waar ook BEA bij zal zijn. In dat gesprek wil ik hen eerst even vragen naar de achtergrond van hun brief, maar ook

waarom men een brief in NRC plaatst en niet eerst even met mij [ERE Delt om vanuit de juiste feiten te schrijven. En wil ik ze graag

uitleggen hoe e.e.a. zit. En natuurlijk ook het belang van het bredere perspectief waarom de schrijvers vragen te bevestigen, maar daarin

wel de positie en rol van RIVM goed te plaatsen.
Ik overleg graag met je of je hierin ofin dit soort reflecties op RIVM een rol ziet voor CvT en jouwzelf als [iE
Hartelijke groet, en tot snel,

Met vriendelijke groeten,

RIVM De zorg voor morgen begint vandaag

———Qriginal Message-----

From: RREEXECINN <SEXECINN @erasmusme ni>

Sent: woensdag 14 oktober 2020 11:43

To IEREKECSN IRECKETSNvm > JEEEETI@iv.
Subject: Re: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Beste 5.1.2e
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N.a.v. ons gesprek heb ik een notitie gemaakt voor de CvT over de aanpak van de tussentijdse evaluatie. Ik stel voor dat [EE die (met
de onderstaande vragen) voorlegt aan de leden van de CvT. Verder hoor ik graag van terug, hoe het RIVM aankijkt tegen het lijstje
van concrete onderwerpen aan het einde van de notitie. Die zijn gedistilleerd uit de binnengekomen reacties van de CvT leden, maar

moeten nog even goed worden gewogen. Allereerst is natuurlijk de vraag of het RIVM daadwerkelijk adviezen heeft uitgebracht over de

betreffende onderwerpen - dat is voor de buitenwereld niet altijd duidelijk. Verder is wellicht is een bundeling wenselijk, en denk ik dat het

onbevredigend is dat een meer gedragsmatig onderwerp mist. Ik heb daarover aan de CvT een vraag gesteld.

SREEH hier is de tekst van een email aan de leden van de CvT:

Beste collega's,

N.a.v. de binnengekomen suggesties voor onderwerpen voor de tussentijdse evaluatie van de COVID-19 aanpak heb ik metIEEE
overlegd, en bijgaande notitie geschreven over de opzet van onze evaluatie. Graag jullie feedback, ook en in het bijzonder op de

voorgestelde concrete onderwerpen voor de evaluatie. Zelf denk ik dat we nog een meer "gedragsmatig" onderwerp nodig hebben, om

ook op dat vlak de wetenschappelike kwaliteit van de RIVM inbreng te kunnen beoordelen. Intussen kijkt ook het RIVM naar de

voorgestelde onderwerpen, omdat het geen zin heeft onderwerpen te selecteren waarop het RIVM geen adviezen heeft uitgebracht (voor
de buitenwereld = de CvT is het immers niet steeds duidelijk wie wat heeft geadviseerd). Graag jullie reacties voor woensdag 21 oktober,
zodat we verder kunnen met de voorbereiding van de bijeenkomst op 13 november.

Met

os=

Van: IIE NOE @ivm.nl>Verzonden: dinsdag 13 oktober 2020 19:20

Aan:ee]
Onderwerp: RE: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Geachte voorzitter,

In navolging van onderstaande mail heb ik contact gehad met onze bedrijfsjuristINGE.

Wat betreft de verplichting omtrent openbaarheid van de evaluatie, constateert

te
deze evaluatie WOBbaar is, aangezien het

uiteindelijke oordeel als onderdeel van het Jaarverslag 2021 als eindontvanger de eigenaar RIVM heeft.

Verder hebben wij gesproken over de uitkomsten van de rechtszaken die gevoerd zijn en worden. Afgesproken is dat ik een abstract

maak voor de Commissie, eventueel met links naar de rechtbankverslagen. De Commissie ontvangt dit zo snel mogelijk.

Nog enkele andere punten:

*

lk weet niet ofu het al had gezien, maar de Algemene Rekenkamer heeft recentelijk haar rapport gepubliceerd:

n het Kader van Informatievoorziening heer overzicnt gemaa

Vriendelijke groet,

5.1.2e

Van:
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Verzonden: dinsdag 13 oktober 2020 13:36

Aan:ECE<BEEEZI @erasmusmc.nl>
Onderwerp: RE: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Geachte voorzitter,

In het kort hetgeen zojuist besproken en een voorstel voor planning adhv besproken acties.

Afgesproken aanpak:

Aanpak (in aanloop naar) 13 november: de CvT stelt in onderlinge afstemming een aantal (vier a vijf) concrete vragen op. Op basis

hiervan wordt documentatie opgevraagd. Daarna worden de gesprekken gevoerd, evt. gevolgd door aanvullende documentatie.

Voorgestelde vragen voor de experts: hoe is advies x tot stand gekomen, met welke wetenschappelijke onderbouwing? Hoe is omgegaan

met (gebrek aan) wetenschappelijke evidentie, voortschrijdend inzicht? Hoe is de onathankelijkheid geborgd?

Acties in (voorgestelde) tijd:
Week 42 (12 - 16 nov)

*

Opstellen vragen CEQ*

Nagaan openbaarhel evaluatie EXE
Week 43 (19 - 23 okt)

*

Vragen afstemmen met Commissieleden [ad
*

Vragen voorleggen
*

Afstemmen eigenaar?
Week 44 (26 - 30 oktober)

*

Opvragen documentatie
*

Documentatie voorleggen CvT

Week 45 (2 - 6 nov)

*

Voorbereiding CvT

Week 46 (9 - 13 nov)

*

Evaluatie

Tot slot:

Wat betreft eventuele communicatie is het wellicht handig om te weten dat ik ook senior communicatieadviseur ben. Daarnaast heb ik

mensen in mijn netwerk heb die eventuele communicatie onathankelijk zouden kunnen verzorgen.

Vriendelijke groet,

-----Qriginal Message-----

From: <IEEEDIN@ erasmusme ni <8BENEEECIIN @erasmusmc.ni>>
Sent: maandag 5 oktober 2020 12:24

To: IEEE SEEN orm. EEE orm n1>>

ce: IEEE EEN em.»a iv.ni>>
Subject: Tussentijdse evaluatie rol RIVM in COVID-aanpak

Dag JEA®-]

Bij terugkeer van vakantie vond ik een overzcht, door[CiERemaait, van onderwerpen die door de leden van de CvT zijn aangedragen
voor de tussentijdse evaluatie van de rol van het RIVM in de aanpak van de COVID-19 epidemie.
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Zoals afgesproken overleg ik nu graag even verder met je over de "terms of reference" van deze evaluatie, want dit luistert natuurlijk
nauw. Kunnen we daar in de loop van deze week even telefonisch over spreken? Het lijkt me handig als [FREY] daar even bij aansluit.

Hieronder een aanzet, graag je reflectie, aanvullingen en verdere gedachten.

1. Algemene vraagstelling.

"Wat was de wetenschappelijke kwaliteit van de inbreng van het RIVM in de aanpak van de COVID-19 epidemie in Nederland in de eerste

helft van 2020, en in hoeverre kwam die inbreng onafhankelijk tot stand?"

Zoals eerder besproken gaat het uitdrukkelijk "slechts" om de inbeng van het RIVM, en niet over bijvoorbeeld de uiteindelijke adviezen

van het OMT. Ik stel verder voor, de evaluatie te richten op de aanpak van de "eerste golf’, om met enige afstand te kunnen oordelen.

2. Informatie te gebruiken voor de beoordeling.

Voor onze heoordeling hebben we informatie nodig over wat het RIVM precies heeft ingebracht in het OMT en/of andere elementen van

het beleidsproces, bij voorkeur in de vorm van schriftelijke documentatie (notities, powerpoint presentaties, informatie gepubliceerd op de

RIVM website, e.d.). De CvT ontvangt een bundeling hiervan graag ruim voor de bijeenkomst in november. In aanvulling hierop kunnen

senior-onderzoekers van het RIVM tijdens deze bijeenkomst een mondelinge toelichting geven.

3. Onderwerpen voor de beoordeling.

De CvT maakt voorafgaand aan de bijeenkomst in november een lijst met vragen/onderwerpen/discussiepunten, zodat het RIVM zich op

de beantwoording kan voorbereiden. De eerste inventarisatie laat een mix zien van concrete vragen (zoals over de modelberekeningen
van verwachte aantallen doden, het aanvankelijke idee om kudde-immuniteit te laten ontstaan, de onderbouwing van het

mondkapjesadvies, de aanvankelijk te strenge casusdefinitie bij het testbeleid, het advies over beschermingsmiddelen in verpleeghuizen,
en de rol van aerosolen) en abstractere/algemenere vragen (zoals over de omgang met onzekerheid en voortschrijdend inzicht, de

onderzoeksprogrammering, en de (on)afhankelijkheid van VWS). Mijn voorstel is om in elk geval de concrete vragen zoveel mogelijk te

behandelen, en daarnaast voor zover de tijd het toelaat gezamenlijk te reflecteren op de abstractere/algemenere vragen.

4. Verslaglegging

De[EEEZIC/T maakt een intern verslag van proces en resultaten van deze tussentijdse evaluatie. Het RIVM krijgt de

gelegenheid feitelijke onjuistheden te corrigeren. De samenvatting van dit verslag wordt als paragraaf opgenomen in het jaarverslag van

de CvT over 2020.

Groet,

Erasmus MC

P.O. Box 2040

3000 CA Rotterdam

Netherlands

Tel. +3MEE
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IEEE @erasmusme nl<EXECIIIN@erasmusme.ni>


